

Acta aprovada a la sessió 3/2021 del Consell. Signada digitalment pel regidor, Sr. Xavier Fernández Rivero en data 28 d'octubre de 2021

## ACTA DE LA SESSIÓ DEL CONSELL MUNICIPAL DEL DISTRICTE 5

**Núm.:** 2/21  
**Caràcter:** ORDINÀRIA  
**Data:** 13 de juliol de 2021  
**Horari:** de 18.30 h a 20.00 h  
**Lloc:** Reunió telemàtica

### Hi assisteixen:

Xavier Fernández Rivero  
Carlota Menéndez Plans  
Ivonne Ortiz de Zarate  
Laura Poyatos Sánchez  
Veridiano Prieto Prieto  
Xavier Tardà Massana  
Salvador Esquius i Argilés  
Diego Romera Martínez  
Maria Isabel González Rodríguez  
Susanna Pérez Muñoz  
Piedad Romera Viturtia  
Marta Cortadas Camats  
Montserrat Lao Gómez  
Ramón Costa Palet  
Luís García Mullor  
Jaume Casas Ortega

### Membres excusats:

Arturo Sánchez Carretero  
Juan Alfonso Fagundez Mezquita  
Assumpció Solé Sala  
Jaume Alcañiz Paredes  
Antonio Lozano Corral

### Membres absents:

Alfonso Morales Herrerias  
Sergi Sánchez Caro

### També hi assisteixen:

Isaac Albert i Agut  
Ona Martínez Viñas  
David Garcia Castelló  
  
Emília Andreu Almécija  
Miquel Pérez Almudaina

### President

Representant Grup Municipal PSC  
Representant Grup Municipal Junts per Terrassa  
Representant Grup Municipal Tot per Terrassa  
Representant suplent AV Can Boada del Pi  
Representant AV Can Gonteres  
Representant AV Can Roca  
Representant suplent AV Poble Nou - Zona Esportiva  
Representant AV Torrent d'en Pere Parres  
Representant Associació comerciants  
Representant AS d'entitats de dones  
Representant AS d'entitats educatives  
Representant AS d'entitats socioassistencials  
Representant AS d'entitats socioassistencials  
Representant AV Pla del Bon Aire  
Veí barri Can Boada Casc Antic

Representant Grup Municipal ERC-MES  
Representant AV Casc Antic Can Boada  
Representant AV Sant Pere  
Representant AV Grups Gibraltar-PI Lluís Companys  
Representant AV El Molinot

Representant AS d'entitats de gent gran  
Veí barri Can Gonteres

Tinent d'alcalde  
Regidora de Qualitat Democràtica  
Director de serveis de Serveis econòmics  
Directora Àrea Economia Finances Serveis Generals i Govern Obert  
Director Àrea Estructura Territorial i Atenció Ciutadana

Eva Magaña González  
Cristina Álvarez Guerrero  
Isabel Fernández Lázaro

Directora Programa Estructura Territorial i Atenció Ciutadana  
Responsable tècnics/ques coordinadors/es de districte  
Secretària

#### Ordre del dia

1. Aprovació de l'acta Consell Municipal del dia 23 de març de 2021.
2. Primer marc pressupostari per al 2022, a càrrec del tinent d'alcalde, Sr. Isaac Albert i Agut.
3. Presentació del procés de participació en el pressupost 2022 per a l'elaboració col·lectiva de projectes, a càrrec de la regidora de Qualitat Democràtica, Sra. Ona Martínez Viñas i el regidor d'Estructura Territorial, Districtes i Equipaments, Sr. Noel Duque Alarcón.
4. Renovació de la vicepresidència del plenari del Consell Municipal de Districte.
5. Informacions de Presidència.
6. Precs i preguntes.
7. Consultes de la ciutadania.

#### Desenvolupament de la sessió

##### **1. Aprovació de l'acta Consell Municipal del dia 23 de març de 2021.**

Obre la sessió el president del Consell el senyor Xavier Fernández Rivero i dona les gràcies a tots els consellers i conselleres per la seva assistència. Pregunta si hi ha alguna esmena a fer a l'acta de l' anterior reunió del Consell Municipal de Districte. Com no n'hi ha cap, s'aprova l'acta.

##### **2. Primer marc pressupostari per al 2022, a càrrec del tinent d'alcalde, Sr. Isaac Albert i Agut.**

El senyor Fernández dona pas al segon punt de l'ordre del dia, donant la benvinguda al senyor Isaac Albert ( Tinent d'Alcalde de l' Àrea Serveis Generals i Govern Obert) .

El senyor Isaac Albert pren la paraula i procedeix a l'exposició del document Bases elaboració Pressupost 2022 (ANNEX 1)

El senyor Salvador Esquius comenta que ha sortit als mitjans de comunicació que estem en el quart lloc del rànquing de la ciutat mes endeutada i que voldria saber, personalment i com a entitat, si això és cert.

El senyor Isaac Albert respon que no he vist aquest rànquing i explica que la situació financera de l'Ajuntament és bona, però que és veritat que aquest Ajuntament arrossega un endeutament elevat de fa molts anys vinculat a la Societat Municipal d'Habitatge i a la construcció d'habitatges que es va començar a realitzar durant els anys 2005-2006. Això va generar un endeutament important. L'Ajuntament en els darrers anys, tot i la precarietat econòmica que ha anat tenint, ha anat fent un esforç molt important de devolució d'aquest deute. En aquest moment el percentatge del deute que tenim en relació als ingressos generals és que estem per sota del 60%, la qual cosa vol dir que estem en una situació bona. Això no vol dir que l'endeutament sigui alt, en l'àmbit hipotecari és elevat, per contra també tenim actiu. Nosaltres varem decidir quedar-nos els habitatges, perquè és un actiu important i poder donar resposta a les necessitats d'habitatge, per això ens varem quedar amb els immobles i el deute. El deute es del 60% i per sota del 75% es considera correcte i sanejat. Sí que tenim una part d'endeutament que és amb hipoteca i amb immoble al darrera. No et puc dir si som el quart o cinquè, però hi ha molts ajuntaments que estan endeutats.

El senyor David Garcia explica que les dades que publiquen és endeutament total i és lògic si la nostra ciutat és la tercera de Catalunya que surti per endeutament al rànquing. El que hem de mirar és l'endeutament total en relació als ingressos i aquest es situa a uns nivells, com comentava el tinent d'alcalde, ja no es donen aquests nivells. En aquests rànquings hem de veure si el que ens presenten és l'endeutament total. És lògic que amb el volum d'habitants i el volum de pressupost aquest endeutament sigui dels més alts de Catalunya, per altra banda hem de mirar el ràtio de endeutament per habitant i ja baixariem moltíssim les posicions i si anem amb el tema de l'endeutament en relació als ingressos, que és el que comentava el tinent d'alcalde que estem per sota del 60%, en aquest moment estem encara en una situació millor. Efectivament tenim endeutament, però recordar que només és per inversions, en cap cas l'endeutament que pot assolir un ajuntament és per dèficit d'operacions corrents de pressupost ordinari i per tant sempre està suportat amb habitatges, com seria la part que ha comentat el tinent d'alcalde amb societat municipal com per la part de l'Ajuntament per inversions equipaments, parcs públics o qualsevol tipus d'aquest. Només per aclarir això.

El senyor Isaac Albert comenta que està bé la reflexió, perquè tothom la comparteixi. Aquí en un moment donat i tots els polítics hi varem estar d'acord és va prendre una decisió estratègica, amb la crisi immobiliària l'ajuntament hagués pogut perdre els habitatges i el deute. Es va fer un esforç per mantenir els actius que eren un miler de pisos que els tenim i creiem que era un actiu per a la ciutat, per contra hem de fer front al deute. Durant aquells anys de la crisi immobiliària hi va haver empreses immobiliàries que van desaparèixer. L'Ajuntament ha fet un esforç molt gran, quan dèiem que no podem aplicar superàvit, no és que no es produís, el superàvit s'ha produït sempre, però com que no ens el deixaven aplicar anava a devolució de deute, tot i que en volum de deute pot ser elevat en percentatge d'ingressos està molt baix, està molt ajustat i molt per sota dels límits que es recomanen.

La senyora Carlota Menéndez pregunta al senyor David Garcia com es calcula l'endeutament total. Hem sembla perfecte que l'Ajuntament decideixi mantenir els actius dels habitatges en propietat, que és una eina importantíssima per mantenir una obra social per a un sector que necessitava vivenda. en aquest sentit l'endeutament no em sembla malament, a més com diu l'Isaac, és un endeutament hipotecari. Em sembla una bona política.

La senyora Marta Cortadas pregunta per les partides del 2020 que no es van poder aplicar per la pandèmia. Es reprendran o s'aplicaran a les noves necessitats?

El senyor Isaac Albert respon que durant el pressupost 2020 la pandèmia va fer que les coses que estaven pressupostades no es van poder dur a terme, l'activitat va caure i els ingressos també, però la despesa també va caure en alguns àmbits perquè no es va fer l'activitat, no es va fer la Festa Major. Tot això el que va fer és generar superàvit, tot el que no varem gastar va generar superàvit que és el diner que s'ha pogut aplicar durant el 2021. Els serveis i les àrees han intentat mantenir les partides, els projectes, les polítiques i els programes que volien dur a terme, però això ja ha estat en el pressupost nou. Quan arribi el 31 de desembre es tanca, es liquida i el pressupost genera superàvit, perquè al mon local no pot generar dèficit i l'apliques a l'any següent. Responent si la majoria de partides que no es van disposar va generar superàvit i van servir per dotar les partides del nou any en curs que és el 2021, ara que hagi algun servei que alguna partida o algun projecte que no va dur a terme, i que aquests any no l'hagi fet, podria passar, però en general s'ha aplicat per a l'any 2021. Per exemple la Festa Major, l'any 2020 no es fa per la pandèmia i es fa el 2021, els recursos es tornen a aplicar el 2021, ha passat amb la majoria d'activitats que no es van dur a terme el 2020. Vull dir que no és continuïtat, és un pressupost nou. Els serveis ho han de tornar a posar si han canviat de prioritats, necessitats o plantejaments, la qual cosa podria passar, però en general el diner a passat al 2021 i s'ha pogut utilitzar.

La senyora Marta Cortadas diu que més que de partides de diners o monetàries, es referia a projectes en si que s'hagin congelat i no s'han tingut en compte per la propera previsió del 2021, alguna cosa que no hi te cabuda per capacitat econòmica.

El senyor Isaac Albert respon que el 2021 hem tingut mes recursos perquè el superàvit ens a permès un recurs extraordinari, però com que el superàvit és un recurs extraordinari, s'ha vigilat que no servis per finançar coses estructurals. S'ha insistit molt als serveis que hem recuperat els diners del 2020 i a més a més diners que portàvem afegits, però que es vigili perquè si aquests diners els destines a projectes o programes que s'han de fer cada any, patirem perquè l'any següent no tindràs aquests recursos, aquest és l'únic missatge que hem donat als serveis. La línia de subvencions a entitats esportives, culturals i socials les hem pogut augmentar una mica s'han donat el 2021, però és poblable que el 2022 no ho tinguem. Llavors projectes, programes, i polítiques que s'havien de fer durant el 2020, jo crec que la majoria s'han traslladat al 2021. Pot haver algun cas que per voluntat política o el servei hagi decidit que millor era fer una altra cosa hagi caigut, però els serveis han intentat recuperar tota l'activitat que no van fer durant el 2020 i han tingut capacitat de fer-la, perquè els diners hi eren. El problema serà al 2022 és el què us explicava, el fet que puguem mantenir ingressos és important però ja sabem que hi ha 5 milions d'euros menys, això amb un pressupost de 200 milions d'euros sembla poca cosa, però quan els serveis s'han d'ajustar és un problema, perquè encara que hagin de retallar 50 mil euros són molts diners en projectes molt concrets. És el que toca pel 2022, esperem que amb el superàvit puguem compensar alguna cosa, però no ho sabem.

El senyor Isaac Albert respon que aquest és un debat als consells de districte, que passa al meu barri?. Tot el pressupost és per a la millora de la ciutat i per a la millora dels barri i dels districtes, perquè la part més import del pressupost se l'emporta manteniment, neteja, transport, educació, cultura i tot això són projectes que acaben impactant en el dia a dia del districtes dels barris i de la ciutat. M'interessa molt que tothom entengui el pressupost més enllà de que estem d'acord en el que acabem decidint. Volem que aquest pressupost es pugui visualitzar l'impacte que té en cada districte i en cada barri de la ciutat i això intentarem poder-ho explicar i ensenyar durant aquest 2021 o principis del 2022, que tothom tingui clar els diners d'aquest pressupost de l'Ajuntament, aquests 200 milions d'euros com impacten a cada barri i a cada districte. Hi haurà coses que no us agradaran, però serà així. La neteja impacta a tots els barris de la ciutat i això són recursos que van al barri, al districte. Hi ha una altra part que són les inversions que encara les estem treballant, les inversions si que es visualitzen més en el barri i el districte té un impacte al territori. Una de les inversions importants que estem fent és la cobertura d'una pista poliesportiva a Can Jofresa, els equips que utilitza Can Jofresa són de tota la ciutat i els nens i nenes que hi juguen també. A vegades això de dir que passa al meu barri i al meu districte és complicat a l'hora de posar-ho en números, però estem treballant amb un document un excel que visualitzi d'una forma molt clara com impacten aquests diners al districte i als barris de la ciutat, perquè tothom pugui veure més o menys com estem treballant el pressupost. Si jo us dic que el percentatge més elevat del pressupost se l'emporta la neteja, transport i educació, tot això, no cau en un barri, cau a tota la ciutat, és la realitat del pressupost.

El senyor Xavier Fernández acomiada i dona les gràcies al senyor Isaac Albert i al senyor David Garcia per la seva intervenció.

### **3. Presentació del procés de participació en el pressupost 2022 per a l'elaboració col·lectiva de projectes, a càrrec de la regidora DE Qualitat Democràtica, Sra. Ona Martínez Viñas i el regidor d'Estructura Territorial, Districtes i Equipaments, Sr. Noel Duque Alarcón.**

El senyor Xavier Fernández dona pas al tercer punt de l'ordre del dia, donant la benvinguda a la senyora Ona Martínez ( regidora de Qualitat Democràtica).

La senyora Ona Martínez pren la paraula i procedeix a l'exposició del document Nou procés de participació 2022 (ANNEX 2). Diu que hem passat per tots els consells de districte explicant el procés de participació.

La senyora Carlota Menéndez diu que a l'ultima diapositiva no li quadra, diu que els consells del districte 5 tenen més paper i no ho veig en aquest gràfic. Els districtes abans gestionaven un procés d'inversions que crec que ha desaparegut, encara que tu diguis que poden proposar

inversions no sé si les associacions de veïns ho fan de forma individual des del Consell Municipal del Districte 5. No ens heu dit quin pressupost de diner hi ha per poder planificar unes inversions o per poder parlar o decidir que li convé al nostre districte. Jo entenc el que ha dit l'Isaac Albert, que el cobriment del pavelló de Can Jofresa és bo per a tota la ciutat, és cert, però els consells municipals del districte entenia que eren la forma de lligar la gestió de l'Ajuntament amb el ciutadà a peu de carrer i això no s'està produint, no ho estic veient. El Consell Municipal del Districte 5 en lloc de ser una xerrada entre tots dels problemes que tenim, com els solucionem i que el Xavier prengui nota o consideri com ho plantejarà es converteix en sessions totalment de abocar molta informació que a vegades és molt difícil de digerir i d'entendre. A les hores dius a l'esquema que són despeses que no són inversions, que són despeses del capítol dos i jo pregunto, què és el capítol 2?. Això des de fora no s'entén. Després dius que qualsevol ciutadà pot presentar una proposta, qualsevol persona individualment. Imagina't que tinc una idea, com ho faig? On presento la proposta i quin tipus de paper he de fer ?. Després una altra cosa, tu em dius que presenti una proposta, però si vull que la proposta surti aprovada he de tenir els criteris que es faran servir per la seva validesa, aquests tampoc els tinc. No treballaré en cap proposta si no sé els criteris, tu ja saps que quan es demana, es tenen en compte els criteris, el ciutadà que vol intervenir, intervén. El Servei d'Estructura Territorial i Qualitat Democràtica decideix quines són vàlides i quines no i després el plenari del consell decideix, el districte no hi és, les associacions de veïns no hi són, les associacions de dones de Can Boada no hi són, a no ser que elles individualment decideixin fer un projecte. És a dir que em sembla molt bé fer una prova pilot i millorar, però, Ona, m'agradaria que em diguessis en que millorem respecte el que fèiem abans. Ara treballem sense saber els diners que tenim a més a més quan arribin aquestes propostes el pressupost estarà aprovat, ja sé que l'Isaac Albert diu que el pressupost és una cosa oberta. Jo sóc d'economia i dic que el pressupost no és una cosa oberta, una vegada s'ha decidit que es farà allò, és molt difícil modificar-ho, tots fem pressupostos a casa i si el vas variant l'acabes no fent. Tinc aquests dubtes i no entenc on podem detectar la millora i m'agradaria saber quant diner penseu destinar en aquestes propostes ciutadanes i quins són els criteris, com ho fem nosaltres? Ens reunim les associacions de veïns del districte 5 i fem entre tots una proposta perquè surti?. Jo estic una mica perduda, jo no crec que si faig una proposta surti endavant, perquè estaré sola i m'hauré d'associar amb algú i dir-li he pensat que es podria fer això al nostre barri, al nostre districte i que ells ho vegin bé. Unir-nos, per tant tornem a sortir amb el districte 5 que té la seva importància, al menys jo creia que tenia una certa importància a l'hora de fer més properes les polítiques o les decisions de l'Ajuntament.

La senyora Ona Martínez respon que dius que el que ensenyat diu capítol 2 i en cap moment ho he dit. Som conscients que capítol 2, capítol 6 són paraules de l'Administració, en cap moment es farà servir aquest llenguatge, fer un esforç de pedagogia d'explicar a que ens referim quan parlem d'aquest tipus de projectes i d'aquesta part del pressupost, per això hem parlat de projectes de serveis i crec que així ens entenem tots. És veritat que és un dels reptes grossos d'aquest procés, els processos participatius es fan sobre inversions, és a dir sobre totxos, voreres, coses molt més físiques. Conjuntament amb el Noel ens sembla interessant que aquest procés, i més en el context que ens trobem de pandèmia mundial, ens poséssim sobre projectes, xarxa comunitària, cohesió social. Projectes que ens ajudin a avançar per aquesta línia i no només pel context, perquè també una de les coses que recollim que no ha funcionat fins ara dels processos participatius diversos dels que hi ha hagut, com un que tu comentaves de pressupost d'inversions dels districtes, és que si es decidia sobre un pressupost d'inversions les coses de seguida es disparaven, a més a més la gestió de tramitació, licitacions, burocràcia és molt lenta i feixuga. Les lleis són així, això provoca que coses que es decideixen, anys després encara no estiguin executades i per tant no ho veieu i genera frustració en la participació. Al fer aquesta anàlisi, com podem generar un canvi i avançar en l'altra línia, això vol dir que mai més tornarà a haver-hi processos participatius sobre inversions? No, en tot cas ja ho veurem, ja ho valorarem si es poden recuperar o no, o potser al mandat que ve. En el procés que havíem preparat de mandat que a l'inici us explicava que varem suspendre per la pandèmia, era un procés participatiu d'inversions, perquè al tenir el calendari de mandat i no ser anual ens donava marge per poder fer el procés i abans de finalitzar el mandat poguéssiu veure coses palpables. Fer un procés anual hem cregut que era la millor manera de no generar frustració en la participació. Un dels objectius que ens marquem és que participar no frustri perquè vegis que no serveix de res. Aquest és un dels canvis que

volem fer. Dius els criteris que fem servir, l'objectiu l'aplicat clarament i evidentment hem d'acabar de polir-ho. Al setembre ho presentarem amb pèls i senyals i tot claríssim. Els criteris són bàsicament els que he dit, propostes de barri o de districte que no siguin inversions, que siguin projectes, i d'àmbit municipal i presentades per persones majors de 16 anys o entitats o col·lectius, perquè volem que sigui àgil i fàcil. Quan dius què hauré o no de fer, quan traiem el procés a la plataforma participa terrassa que és on es du a terme el procés de participació, ja hi haurà un mínim de formulari que hauràs de dir de quin districte o barri estàs parlant, quin tipus de proposta i una mínima explicació, però l'objectiu és que sigui molt simple, que una persona pugui dir: jo tinc aquesta idea i aquest projecte de què podríem millorar al meu barri i la pugui entrar. I això es deriva al consell de Districte corresponent i allà s'acaba de construir i tenir això és un paper importantíssim dels consells de districte que encara els posa més en valor dels processos anteriors, perquè no ho feu directament del Consell de Districte, però gent que no forma part del Consell pot prendre el Consell de Districte com un espai de referència on participar i construir propostes i on construir-les entre tots. Al Consell arribarà una proposta en brut, una proposta inicial que després totes les entitats i la persona que l'hagi entrat d'inici podrà debatre-la i parlar, que sigui la participació millor, acabar perfilant la proposta per després prioritzar-la i això obre els consells i els projectes cap a enfora i guanyeu encara més protagonisme a nivell de ciutat.

La senyora Carlota Menéndez diu que això vol dir que el districte 5 tindrà una reunió on es veuran totes les propostes que afecten al districte 5 i per tant serà el districte 5 tot reunit, que dirà de totes aquestes que ha validat el Servei d'Estructura Territorial, nosaltres quina considerem que és la bona, la millor i aquesta la pot presentar o una Associació de Veïns o una persona particular. La senyora Ona Martínez diu que, no, aquesta la elevarà el Consell. La senyora Carlota Menéndez pregunta si les associacions de veïns podran dir alguna cosa després. La senyora Ona Martínez respon que clar, en aquestes sessions. La senyora Carlota Menéndez diu que a mi em sembla molt bé dirigir l'actuació i tinguin una finalitat establerta des de l'Ajuntament, perquè és més fàcil i més eficient.

El senyor Xavier Fernández acomiada i dona les gràcies a la senyora Ona Martínez per la seva intervenció.

#### **4. Renovació de la vicepresidència del plenari del Consell Municipal de Districte.**

El senyor Xavier Fernández obre aquest punt de l'ordre del dia.

Diu que com ja sabeu, el Reglament de Participació Ciutadana recull que la vicepresidència del Consell tindrà una vigència de dos anys. Passat aquest temps, el plenari haurà de tornar a fer una nova elecció, d'entre les persones membres que formen el plenari, quedant exclosos de l'elecció els representants dels grups polítics.

Us varem convidar a presentar les vostres candidatures per correu electrònic i, de moment, només hem rebut una: la disposició del Sr. Salvador Esquiús a continuar com a vicepresident.

Si algú es vol presentar, pot fer-ho ara també. No hi ha cap altra candidatura, tot i que la Sra. Cortadas s'ofereix a presentar-se si el Sr. Salvador Esquiús volgués un relleu. Finalment el Sr. Esquiús renova per unanimitat com a Vicepresident del Consell Municipal del Districte V.

#### **5. Informacions de presidència.**

El senyor Xavier Fernández obre aquest punt de l'ordre del dia.

Referent a les preguntes del consell anterior referents a Medi Ambient i a l'Observatori de l'Aigua. Informa que Al darrer Consell Municipal del D5, va haver dues preguntes referents a Medi Ambient (qualitat de l'aire i soroll) i a l'Observatori de l'aigua. Aquests dos temes els tractarem en el proper Consell ja que són temes importants i que en aquest Consell, pel nombre de temes no haguessin tingut l'espai necessari. Així doncs, de cara al proper consell,

tractarem aquestes dades de Medi Ambient i també podrem comptar amb la presència de l'Observatori de l'Aigua.

Pel que fa a la Col·laboració projecte mascaretes informa que és un projecte d'intervenció socio-laboral que es dur a terme al districte 2.2 des de fa 4 anys i que ara, amb el suport de la UPC, tenim opció de fer mascaretes. La idea és donar a conèixer el projecte i cercar persones voluntàries que vulguin col·laborar en el projecte de confecció de mascaretes.”

La senyora Sònia Arnau, cap de Serveis Socials del sector Montserrat, Torre Sana i Vilardell, ens explicarà aquest projecte. Diu que senyora La Sònia Arnau té problemes de connexió passarem a un altre tema mentre esperem si es pot connectar.

Informa de estat de la Dinamització del Districte 5

Referent al Districte 5 en clau social i Canal Digital del Districte 5 passa la paraula al senyor Salvador Esquius que exposarà breument l'estat de la Dinamització al Districte que es durà a terme mitjançant la Comissió Tècnica, reunida el passat 12 de juliol.

El senyor Salvador Esquius explica que el dia anterior es va reunir la comissió tècnica i es van acordar les passes a seguir. El projecte de dinamització que volia aconseguir donar suport a les entitats del territori, elaborar les diferents necessitats del territori i fomentar les relacions entre els diferents tipus de col·lectius i crear espais de reivindicació contra la violència masclista. De totes les converses que hem tingut les diferents comissions tècniques es va acordar i aprovar dos projectes. Crear un canal digital del districte 5 que servirà per impulsar el tema de totes les entitats i per tant comporta contractar una empresa. Va ser una proposta d'un integrant d'aquesta comissió tècnica. Ja s'ha posat en contacte amb aquesta empresa que ens explicarà com gestionar aquesta plataforma i com l'ha de dirigir. La segona part seria dinamitzar el districte 5 amb el suport social i això ens va dur a un projecte concret que anirem desenvolupant de mica en mica. Les activitats proposades són: vídeo promocional del districte 5, acte del 25N, les accions formatives a les que ahir varem donar forma, una seria la basada amb la vista i connexió a través de temes neurològics, l'altra el síndrome de Sant Filipo i una altra que s'està treballant amb el tema del consum responsable. Això significa que la contractació de l'empresa es fa via subvenció de l'Ajuntament que està atorgada. Que 3.792 per la primera part que és la contractació de l'empresa i tot el tema d'activitats proposades puja 6.408. Aquests diners estan dipositats al compte de l'AV de Can Roca, perquè és el model que hi havia en aquell moment i ens varem brindar a fer de receptors. Es faran els pagaments adequats en funció del que aprovin les comissions tècniques. L'AV de Can Roca només es presta, perquè no hi havia cap altre metodologia en aquell moment. Ens van dir que s'estudiaria de cara al proper curs perquè les entitats varem dir que no era la millor solució, ja que això carregava sobre les esquenes d'una entitat, però no vol dir en aquest cas l'AV de Can Roca com a entitat no en treu cap benefici de tipus personal, el que hem fet és recollir tot el que parlaven les comissions tècniques. Aviat podrem posar dates a aquestes formacions i estem perfilant el tema amb la Maribel que ahir ens varem reunir amb altres persones hi ha començat a rodar la segona part d'aquests projectes.

La senyora Isabel Fernández comenta que alguns de vosaltres formeu part d'aquesta comissió tècnica i a la resta us anirem informant a cada Consell de com va avançant. Estem en el procés de contactar amb les empreses que s'encarregaran d'això i de dissenyar els projectes que s'han presentat i Can Roca que ha presentat les propostes de les línies de subvenció.

La senyora Laura Poyatos diu que sobre el tema de la dinamització no entenc això del canal digital i que ho porti una empresa. M'ho podeu explicar una miqueta, perquè ho veig com si fos una xarxa social.

La senyora Isabel Fernández respon que quan es va fer la reflexió de com es podia dinamitzar des del districte 5 es va creure que una de les mancances era la comunicació i poder fer difusió de totes els activitats que fan les entitats. Es va considerar que una de les parts dels diners que es destinaven a la dinamització, que es podia optar via subvenció, fos la creació d'una

estructura mínima, sobre tot com que la majoria d'activitats havien de passar a ser online, moltes vegades, no teníem al districte aquesta infraestructura. Es va creure adequat que una part dels diners d'aquesta línia de subvenció es crees en aquest cas i vosaltres després poder penjar les activitats no només de districte sinó que cada entitat poder fer difusió a partir d'aquesta estructura. Llavors per crear ho ha de fer gent que en sàpiga. Dins d'aquesta línia de subvenció es permet l'actuació de serveis externs per donar aquest servei, ja que una part petita d'aquests diners s'han dedicat a crear aquesta estructura. Passarem tots els acords i la idea és que amb les activitats que es facin amb l'altra part.

La senyora Laura Poyatos pregunta si després cada entitat podrà penjar el que faci o el que vulgui i tindrà continuïtat aquest canal digital, però ho portaran les entitats.

La senyora Isabel Fernández respon que la idea és que aquesta empresa generi un protocol de com gestionar tota aquesta estructura que serveix com a un element que tothom pugui difondre la seva activitat i de xarxa.

El senyor Salvador Esquius diu que aquesta part que preguntava la Laura és la que estem a la segona part que estem explorant. Quan vingui aquesta empresa i ens expliqui nosaltres haurem de decidir que ens encaixa. Torno a dir que només és una rampa de llançament, després quedaran els protocols de com s'aniran gestionant, ho haurem d'organitzar entre totes les entitats de manera que sigui una cosa ordenada i aquestes empreses hauran de dissenyar l'estructura, això inicialment és molt laboriós és la part que bàsicament es paga. Abans de fer aquest pas vull aclarir que hem anat preguntant a persones d'aquest ram com es podia gestionar això, ara ens faran la presentació i a veure com queda el tema.

El senyor Xavier Fernández informa que la senyora Sònia Arnau ha tingut problemes amb la connexió i us farem arribar el power point. Veure ANNEX 3.

[https://www.canva.com/design/DAEc8V--a2w/nl2oB68dy7\\_txL5oIYL8IQ/view?utm\\_content=DAEc8V--a2w&utm\\_campaign=designshare&utm\\_medium=link&utm\\_source=sharebutton](https://www.canva.com/design/DAEc8V--a2w/nl2oB68dy7_txL5oIYL8IQ/view?utm_content=DAEc8V--a2w&utm_campaign=designshare&utm_medium=link&utm_source=sharebutton)

Referent al seguiment del projecte de la Taula de Baixa Densitat. Informa que està convocada per demà dia 14 de juliol, la reunió de la Taula de baixa densitat i projectes disseminats durant la tercera setmana de juliol, on es constituirà la Taula i es tractaran els següents temes: Instal·lació de càmeres en zones de baixa densitat. Primera proposta d'activitats de dinamització comunitària.

Pel que fa a la situació del PROCICAT - Equipaments cívics i Festes Majors. Diu que aquesta informació es molt viva perquè teníem preparada la informació de la setmana passada i contínuament està canviant. Sí que estan previstes festes majors, però amb moltes restriccions i limitacions.

Informar-vos que un total de 13 barris han decidit no fer festa Major de barri renunciant a l'import que es concedia a les subvencions per a la realització d'aquesta activitat. Però amb les mesures de relaxament darrerament publicades, alguns d'aquests barris sí que volen fer algun acte festiu, tot i que no es podrà considerar pròpiament Festa Major. Que es posin en contacte amb la coordinadora i s'estudiarà cas per cas per tenir la subvenció per fer la Festa Major.

Llegeix la informació d'última hora textualment. Normes aplicades pel Procicat 12/07/2021 totes les activitats han d'acabar abans de les 12.30 h. de la nit. En les activitats culturals hi ha d'haver un marge per desallotjar els espais de mitja hora, només s'exceptuaran d'aquest comportament els serveis essencials, exemple les farmàcies de guàrdia. S'elimina la possibilitat de fer activitats musicals, concerts, festivals, festes majors amb ball i persones dretes només es pot fer amb les persones assegudes i amb distància i mascareta. Es limita l'accés a l'espai públic amb possibilitat d'aglomeració de persones, com platges, parcs etc. Entre les 12.30h. de la nit i les 6h. de la matinada. I també s'elimina la possibilitat de menjar a l'espai públic, com botifarrades, arrossos populars etc. A més de la limitació percentual de 2 metres quadrats per persona als equipaments.



Indica que al Districte 5 hi ha previst que hi hagi 5 Festes Majors, la de Can Roca el dia 18 de setembre, la de Pere Parres 17, 18 i 19 de setembre, Can Gonteres 19 de setembre, Gibraltar Lluís Companys el 24,25 i 26 de setembre i la darrera la del Pla del Bonaire el cap de setmana del 8, 9 i 10 d'octubre. Apuntar que en aquest cas hi ha coincidència de 3 festes majors i si hi ha la possibilitat d'espaiar les dates millor, perquè faltaria material per cedir a les entitats.

Informa que el Ple del mes de juny va aprovar una Proposta de Resolució sobre les festes majors. Si un barri que no ha demanat subvenció per fer-la vol fer alguna cosa s'ha de posar en contacte amb la coordinadora i es farà tractament específic de cada cas i cada petició. La intenció és que a tot arreu es pugui fer dinamització, alguna festa de barri i es facilitarà en la mesura que sigui possible.

## **6. Precs i preguntes.**

El senyor Xavier Fernández obre aquest punt de l'ordre del dia.

El senyor Lluís García informa que la data de la Festa Major del Pla del Bonaire serà el dissabte, dia 2 d'octubre si es pot.

La senyora Carlota Menéndez explica que joestic aquí en representació d'un partit polític PSC de Terrassa i hi ha ciutadans que ho saben i em fan arribar les seves peticions que volen que arribin al regidor que és el president del CMD5. Vull que surti en acta que fa referència a la ubicació dels contenidors del barri Grupos de Gibraltar que demanen i tornen a insistir en el mateix, que penseu en millorar on modificar la ubicació dels contenidors actuals, ja que això a trasbalsat bastant el funcionament del barri. Una altra cosa que m'han demanat és que pregunti si en el pressupost de l'any vinent està pressupostada la compra de camions de recollida d'escombraries per la banda esquerra, perquè si això fos possible, fos efectiu, hi havia moltes situacions en les quals ens estalviariem altres costos, perquè quan menys mous si la cosa està establerta perjudiquem menys als costums, a les formes de fer dels ciutadans. Una altra qüestió que m'han demanat, que posi sobre la taula i que també vull que consti en acta, és les promeses que van fer d'aparcament a l'avinguda Gibraltar que aquests aparcaments encara no s'han fet possibles i encara no s'ha fet res d'aquest tema. Per tant m'agradaria saber com està el tema, què es pensa fer amb aquests temes i que doneu resposta a aquestes preguntes i poder fer-les arribar a ells.

El senyor Xavier Fernández diu que passarem les preguntes als serveis corresponents i t'enviarem la resposta a través de la Maribel.

El senyor Veridiano Prieto de L'Associació de Veïns de Can Boada del Pi diu que volem saber després de moltes comunicacions i comentaris en quines condicions està la millora de la riera i voldríem que ens donéssiu una informació. L'altra pregunta és que avui a la masia s'ha començat a desbrollar tota l'herba i tot el material que hi ha a l'interior i voldríem saber si a continuació començaran les obres d'urbanització de tot aquest sector. També voldríem que se'ns informés perquè ho hem vist i no tenim cap notícia. Jo he estat parlant amb els que hi estan treballant i ens han dit que ells no saben res. A veure si l'Ajuntament ens doneu una informació de quina es la situació.

La senyora Isabel Fernández diu que traspassem les preguntes i et fem arribar la informació.

El senyor Dídac Romera diu que la nostra Associació de Veïns de Poble Nou- Zona Esportiva últimament estem rebent un tracte per part del departament de Mobilitat que creiem que no és ven rebut. Avui per exemple s'ha posat en funcionament l'aparcament exprés al carrer Béjar i encara és l'hora que oficialment a l'Associació de Veïns ningú ens ha preguntat ni com ens sembla, a nivell individual si que han parlat, però a nivell oficial de dirigir-se a l'Associació de Veïns. Volem fer això a vosaltres que us sembla? ens assabentem per les xarxes, l'alcalde posa que el dia no sé quan comencen a fer l'actuació i que s'han posat d'acord amb els veïns i els comerciants. Amb els veïns deu ser a nivell particular, perquè amb l'Associació de Veïns no s'ha dirigit mai. Volem fer constància d'aquesta queixa, que les associacions de veïns estem

per alguna cosa i no dir que si acceptant la política de fets consumats. Jo crec que ens mereixem un respecte. No sé si totes les associacions es troben igual, però nosaltres últimament ens trobem en cassos que la gent té problemes i li fa un tuit a l'alcalde i li soluciona. nosaltres posem instancies i tot això i "muere en el sueño de los justos" , no ho trobem correcte ho considerem quasi bé una falta de respecte a les associacions de veïns al menys a la nostra.

La senyora Isabel Fernández informa al Sr. Antoni que faci arribar la seva petició d'informació per correu electrònic i se li facilitarà la resposta també per escrit.

El senyor Lluís García del Pla del Bonaire diu que la nostra pregunta és saber com està el tema de l'antic solar de l'IES Can Roca que a dia d'avui està amb molta malesa i no sigui que es cremi, la neteja que s'ha de fer que van dir que farien si no es podia fer l'obra sencera. Tenir la informació de com va tot això. Sabem que és una cosa que no depèn directament de l'Ajuntament, però nosaltres ens hem de dirigir a l'Ajuntament i l'Ajuntament apretar a la part que toca. Resumint informació de com està el tema i sobretot la neteja que van fer per Fem Terrassa i altres aplicacions que encara no sabem res.

La senyora Carlota Menéndez diu que vull que consti en acta que a nivell particular no és la forma adient de captar les necessitats ciutadanes. Jo penso pel que jo veig al CMD 5, la funció de les associacions de veïns i del districte 5 s'està diluint i no em sembla correcte.

El senyor Jaume Cases representant del barri de Can Boada diu que vol fer un incís que ja vaig fer a la primera reunió que vaig estar després de les eleccions municipals. Em torno a reafirmar sobre el tema que ha anat bé, perquè han parlat sobre el pressupost i que la major part del pressupost està en el transport, neteja etc . Referint-me al transport ja vaig fer el comentari que a l'avinguda Josep Tarradellas no hi ha cap línia directa cap a l'estació de Renfe i també que els horaris dels busos que passen pel barri, que són la línia 4, 5 i 8 passen amb molt poc espai de temps, concentrats en 5 minuts de diferència les tres línies i si es podria mirar, ja que hi ha representants de partits polítics de l'Ajuntament, si es podria fer un incís i també en relació a la neteja si es podrien posar mes papereres al barri, perquè des del meu punt de vist està bastant brut. M'agradaria que constes en acta.

La senyora Isabel Fernández respon que hi ha algunes coses que no són competència municipal, però que consti en acta i et donarem resposta tant pel tema del transport com les papereres.

El senyor Dídac Romera diu que només recordar que ens informeu de com està el tema de la biblioteca del districte 5, no se si els meus nets estudiaran a la biblioteca. La senyora Isabel Fernández respon que recollim les preguntes i us les respondrem.

La senyora Isabel Fernández respon a la pregunta que s'ha fet al xat sobre el gronxador del Torrent d'en Pere Parres. Les propostes del procés d'inversió es duran a terme. Dels altres temes fem el mateix recollim proposta i us passarem informació.

El senyor Xavier Fernández acomiada i dona les gràcies als consellers i conselleres per la seva assistència.

## **7. Consultes de la ciutadania.**

No hi ha consultes de la ciutadania

El president aixeca la sessió, la qual, com a secretària, estenc aquesta acta.

Secretària

President

Isabel Fernández Lázaro

Xavier Fernández Rivero